              教    案                施教时间             
	课题
	        Unit 7 At Christmas
	第  2 课时
	主备人
	陈红妹

	教学

目标
	1.知识目标： 三会掌握句子This one is from…Open it for me, please. Who are they from? They’re from Grandpa and Grandma. You’re welcome. 
2．能力目标：能用本课句型谈论自己和家人的礼物，能熟练运用名词性物主代词使语言表达更加简练。
3．情感目标：激发学生对西方节日圣诞节的兴趣，了解西方过圣诞节的习俗，了解西方送礼和收礼的基本礼节。
4．发展目标：在课文学习中培养学生对篇章的阅读和理解能力。能分小组表演课文或自编对话。

	教学

重难点
	1.掌握本课句型，熟练运用名词性物主代词。
2.熟练朗读、表演课文。

	课前准备
	1.多媒体课件。2.奖给学生的图片

	教学过程
	设计意图或修改

	Step1Warming up and presentation
1.T: What day is it today?   What date is it today? 

What holiday is coming?

S: Christmas is coming.

T: Let’s sing a song “We wish you a merry Christmas”

Ss sing a song.

T: Can you say something about Christmas?

S: It’s on the twenty-fifth of December. People usually have parties, give presents to each other…

2.T: Today my new friend comes to our classroom and gives presents to you.

See, Who’s he?

S: He’s Father Christmas.
T: You can call him Santa Claus. 

Today Santa claus brings us some presents, and he gives us some riddles, too. If you can work out the riddle, you can get the present.

Riddles:

1) It has a board(木板) and some wheels（轮子）. People can stand on it. It can help you to skate fast. Children like it very much. What is it? Do you know?

2) We can wear it on our wrist（手腕）. We can know the time from it.
3)It is made of cow leather（牛皮） We can put money in it. 

4) We can use them to calculate(计算、运算）at Maths lessons.

5) We can use it to dry our hair.

学生猜对后把礼物送给他.T: This…is for you.

Do you remember?

T: Who is the…for?   It’s for…
  Who are the…and…for?  They are for…
Work in pairs

3.T: These Christmas presents are all from Father Christmas. At Christmas people can get presents from their family, what about Jim’s family? Let’s have a look.
	利用“Guessing game”这一游戏复习前一节课的单词，如果学生猜中，及时赠送物品，活动后让学生回忆礼物送给谁了，渗透教学句型Who is/are the…for? 同桌练习。真实的情境有利于学生更好地感悟、理解和学习语言。



	教学过程
	设计意图或修改

	Step2 Learn the dialogue 
1. Lead in

T: Look at the picture,can you say something about it? T: From the picture, how many people are there in Jim’s family? And who are they?
2. Listen, read and learn

 T: Where were they? And what did they do? Please listen and answer:

 Q1:Where were Jim’s family on Christmas Day?

 Q2: What did they do there?

T: What presents did they get? Let’s listen.

Check the answer

3. T: Who are the presents for? And who are they from? Please read the dialogue quickly and fill in the table. For example, whose wallet is it for? And who is it from?

Presents
for
From
a wallet

Grandpa

Grandma

a teapot and some tea

a calculator and a skateboard

a watch

a hairdryer

T: Next, please talk about the presents in pairs.

 Sentence patters:

The …is/are for…
It’s/ They’re his/ her/ their…  It’s/ They’re  his/hers/ theirs/…
It’s/ They’re from…
3. Read the dialogue after the tape.
Step 3 Consolation

1. Complete Jim’s diary on Christmas Day.

T: On Christmas Day, Jim’s family were so excited, in the evening, Jim wrote a diary, let’s have a look..

Thursday  25th December     Sunny   
Today is Christmas Day. From morning to afternoon, my family _____ in my ___________ house. After lunch, we opened our presents under the Christmas tree. Everybody _____ very excited.
	从语篇整体入手，分层设置学习任务，训练学生的听、说、读、写等能力。

让学生通过描述文本插图把握单元主题。
学习引言部分，对文本背景作大致了解。
学生听录音了解What presents did they get?对对话内容有个初步而完整的认识。
阅读对话填写表格，理清礼物的所有者和赠送者，通过同桌交流运用本单元四会和三会句型。




	教学过程
	设计意图或修改

	I opened the first present for Grandpa. It was a wallet. It was_____Grandma. He _____ the colour very much. And Grandma got some presents_____Grandpa, too. They were a beautiful        and some tea. Because Grandma likes ________ tea. And I got a ________ and a __________ from Mum and Dad. My dad and mum also ___ some presents ______ Grandpa and Grandma. The watch was my ______. The hairdryer was my       .We gave thanks ____ each other. Oh, we really_____ a good time.
T: Let’s read a passage, How do the children spend their Christmas?
Step 4 Promote
1. Read a passage.

On Christmas morning, children like to get up early to find the presents in the stockings or under the Christmas trees, because they know at Christmas eve,Santa Claus ususlly give presents to them when they sleep. 

On Christmas day, Mike got up at six twenty. He quickly put on clothes and looked for his present in the stocking(长筒袜)。“Wow,what a lovely toy dog! I like it very much.” He said happily. Then he ran down to the ground floor to see what’s in the box. He shook(摇) the box and listened. His sister, Nancy came to him, “Oh, Mike, you are taking my present.” “What? Open it and have a look!” Then they opened the box, a pretty dress in it. Mike looked around, and he saw another box for him under the tree. The two children sang and jumped.
Ss do the exercises

Do you know who’s the really Father Christmas?

2.T: Our parents loves us so much. Thanks for our parents,friends and so on. Christmas is coming, let’s give our Christmas cards to them..

Take out the cards, let’s write some wishes in them.
T give a model 

Ss write the wishes in the cards.
Step6 Assignment

1. Classwork

 Continue to make the new dialogue in four.

 Finish Jim’s diary.

2. Homework

 Listen to the tape and read the dialogue three times each.

 Copy the phrases of Part A twice.
	采用diary这一形式对学生进行写的训练。既渗透了E部分将要教学的日记格式，更为学生以Jim的身份用第一人称来复述对话提供了帮助。
通过阅读语篇,对课文学习进行提升和拓展,也让学生进一步了解外国小朋友过圣诞节的习俗,丰富学生的跨文化意识。
圣诞来临之际,让学生亲手制作圣诞贺卡,并在贺卡上写上英语的圣诞祝福语送给亲人、老师和朋友，这一活动是很有意义的，也是对本课情感上的提升。

	板书设计
	Unit7 At Christmas

Who is/are the…for?                   Who is/are the…from?

It’s/They’re for…                      It’s/ They’re from……


